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Utdragsbestyrkande: 

Nämnd Vård- och omsorgsnämnden - extra sammanträde 

Offentligt sammanträde Nej 

Sammanträdesdag 26 november 2020 

Tid och plats Klockan 17:00-19:30, Sammanträdet genomförs på distans, via videolänk. 

Ordförande Karl Henriksson (KD) och 2:e vice ordförande Margareta Vikgren (S) 

närvarar i A-salen, Huddinge kommunalkontor, Kommunalvägen 28, Huddinge  

Ledamöter Frånvarande  
följande paragrafer 

Tjänstgörande 
ersättare 

Beslutande  Karl Henriksson (KD), ordförande 

Peter Höög (M), 1:e vice ordförande * 

Margareta Vikgren (S), 2:e vice ordförande 

Katharina Wallenborg (M) * 

Karin Adolfsson (C) * 

Gabriella Zaring (L) * 

Charlotte Björkman (HP) * 

Kjell-Arne Kruse (S) * 

Madeleine Thim (S) * 

Niklas Bougt (V) * 

Barbro Lind (MP) * 

Malena Karanovic (SD) * 

Närvarande ej tjänst-
görande ersättare 

Ewa Alexandersson (M) *, Arja Hakanpää (M) *, Helena Gustavsson (L) *,  

Marlene Vämmerfors Antonsson (KD) *, Gudrun Hay (DP) *, Kjell Bertilsson (S) *, 

Margareta Lydén Lövkvist (S) *, Ishmail Kargbo (S) * § kl. 17:00-18:30,  

Carl-Gustaf Carlsson (S) *, Emma Rosengren (V) * och Ann Clewett (SD) *. 

∗Närvarar på distans, via videolänk 
Övriga närvarande 

Utses att justera 

Justeringens tid Paragrafer 1-4 

Underskrifter 

Se nästa sida 

Margareta Vikgren 

2 december 2020 

Lars Axelsson 
Sekreterare 

Karl Henriksson 
Ordförande 

Margareta Vikgren 
Justerande 

Protokollet har signerats digitalt: för underskrifter se protokollets sista sida. 
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∗ Närvarar på distans, via videolänk 

Vård- och omsorgsnämnden - extra sammanträdes sammanträde den 26 november 

2020 

Övriga närvarande 

Lotta Wigen, socialdirektör  

Lina Blombergsson, biträdande socialdirektör 

Ann-Christine Falck Brännström, verksamhetschef 

Malin Svahn Schenström, verksamhetschef  

Lisa Pollack, HR-chef 

Helén Trostemo, ekonomichef  

Karin Östensson, utvecklingsledare* 

Niklas Granfeldt, verksamhetsanalytiker * 

Robert Lind, IT-support  

Lars Axelsson, nämndsekreterare 

Personalföreträdare 

Fredrik Björklund, Kommunal * 

Kommunalråd 

Nicholas Nikander (L) * 

Bo Källström (L) * 

Nujin Alacabek Darwich (V) * § 3-4 
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BEVIS  
om justering av Vård- och omsorgsnämnden - extra 
sammanträde protokoll 
Justeringen har anslagits på kommunens anslagstavla 

Vård- och omsorgsnämnden - extra sammanträde har 
sammanträtt den 

26 november 2020 

Protokollet har justerats den 2 december 2020 

Anslaget sattes upp den 3 december 2020 

Anslaget tas ner den 24 december 2020 

Den som vill överklaga ett beslut måste göra det senast den 23 december 2020 

Den som vill läsa protokollet kan kontakta Registrator, socialförvaltningen 

Protokollet finns också att läsa på kommunens webbplats www.huddinge.se 

Underskrift 
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Sammanträdesdatum Paragraf

Vård- och omsorgsnämnden - extra sammanträde 26 november 2020 § 1

Mötets öppnande - godkännande av föredragningslistan 

Vård- och omsorgsnämndens beslut 

Ordförande Karl Henriksson (KD) hälsar alla välkomna till dagens möte, ett

sammanträde som ledamöter och ersättare, undantaget ordförande och 2:e vice 

ordförande, deltar i via videolänk. 

Efter genomgång av formerna för mötet, information om att kommunalråd och 

personalföreträde har rätt att närvara vid nämndens sammanträde och delta i 

överläggningarna, vilka tjänstemän som finns närvarande i sammanträdeslokalen eller 

som deltar via videolänk, beslutar vård- och omsorgsnämnden att godkänna 

föredragningslistan till dagens sammanträde. 
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Sammanträdesdatum Paragraf

Vård- och omsorgsnämnden - extra sammanträde 26 november 2020 § 2

Information  
Ingen information delgavs vård- och omsorgsnämnden. 
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Sammanträdesdatum Paragraf

Vård- och omsorgsnämnden - extra sammanträde 26 november 2020 § 3

Diarienummer VON-2020/1232.111 

Förslag att avveckla hemtjänst i egen regi inom ramen för 
lagen om valfrihetssystem (LOV) 

Vård- och omsorgsnämnden - extra sammanträdes beslut 

Vård- och omsorgsnämnden beslutar att: 

1. Godkänna avvecklingen av hemtjänsten, inklusive utförandet av ledsagning och

avlösning för vuxna enligt socialtjänstlagen (SoL) i egen regi, senast 30 november

2021.

2. Hemtjänst, inklusive ledsagning och avlösning för vuxna enligt SoL, som utförs av

egen regi ska inte längre vara valbara för nya kunder i behov av hemtjänst i och med

fattat beslut.

3. Till socialdirektören uppdra att på nämndens vägnar fatta nödvändiga beslut till

följd av avvecklingen av hemtjänsten i egen regi.

Sammanfattning 

Huddinge införde valfrihet enligt lagen om valfrihetssystem (2008:692) (LOV), inom 

hemtjänsten 2009. Kunderna har sedan dess kunnat välja hemtjänst i egen eller privat 

regi. LOV medför att hemtjänsten i egen regi ska verka under samma villkor som de 

privata utförarna. 

Verksamheten hemtjänst i egen regi har redovisat underskott i flera år. Trots att ett 

flertal utredningar, genomlysningar och åtgärder vidtagits, har inte verksamheten 

kunnat drivas med en ekonomi i balans. Hemtjänsten i egen regi redovisade ett 

underskott på 38,4 mkr 2018 och 31,6 mkr under 2019. Den 31 augusti är det 

prognostiserade utfallet för 2020 ett underskott på 23,7 mkr.1 

I Mål och budget 2020 framgår att verksamheter som över tid inte lyckas uppnå en 

ekonomi i balans ska avvecklas vilket också lyfts upp särskilt i nämndens 

verksamhetsplan för 2020. 

Förvaltningen bedömer att hemtjänsten i egen regi inte kommer att nå en budget i 

balans i närtid och föreslår därför att hemtjänsten avvecklas. Detta måste dock ske 

successivt för att inte äventyra omsorgen för kunderna. 

1 I det prognostiserade utfallet för 2020 ingår inte trygg hemgång, larmgruppen och nattpatrullen. Inte heller det 

specialistteam som skapats under Covid-19, som ansvarar för att besöka kunder som visar symtom för covid-19 samt 

har många hjälpinsatser. 
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Sammanträdesdatum Paragraf

Vård- och omsorgsnämnden - extra sammanträde 26 november 2020 § 3 forts.

Diarienummer VON-2020/1232.111 

Avvecklingen av hemtjänst i egen regi föreslås ske inom ramen för LOV-systemet 

vilket kommer att innebära att kunder som idag har valt hemtjänst i egen regi får välja 

en ny privat utförare. 

Avvecklingen omfattar inte hemtjänstinsatser som ges inom ramen för 

verksamheterna trygg hemgång, larmgruppen och nattpatrullen. 

Överläggning 

I ärendet yttrar sig Karl Henriksson (KD), Margareta Vikgren (S), Niklas Bougt (V), 

Barbro Lind (MP), Fredrik Björklund (personalföreträdare), Peter Höög (M), 

Charlotte Björkman (HP), Gabriella Zaring (L), Karin Adolfsson (C),  

Ewa Alexandersson (M), Kjell Bertilsson (S), Margareta Lydén Lövkvist (S),  

Emma Rosengren (V), Malena Karanovic (SD), Ann Clewett (SD),  

Lotta Wigen, socialdirektör, Lina Blomgersson, biträdande socialdirektör,  

Malin Svahn Schenström, verksamhetschef, Lisa Pollack, HR-chef och Helén 

Trostemo, ekonomichef. 

Karl Henriksson (KD), Peter Höög (M), Karin Adolfsson (C), Gabriella Zaring (L) 

och Charlotte Björkman (HP) yrkar samtliga att vård-och omsorgsnämnden beslutar i 

ärendet, i enlighet med förvaltningens förslag. 

Margareta Vikgren (S), Barbro Lind (MP) och Niklas Bougt (V) yrkar samtliga att 

vård- och omsorgsnämnden avslår ärendet i dess helhet, eller att vård- och 

omsorgsnämnden hemställer till kommunfullmäktige att fatta beslut i ärendet, se 

bilaga till detta protokolls § 3. Förslagen biträds av Malena Karanovic (SD). 

Därefter förklaras överläggningen avslutad. 

Propositioner 

Ordförande Karl Henriksson (KD) ställer propositioner mot varandra, om bifall till sitt 

med fleras yrkande att nämnden ska besluta i ärendet mot bifall till Margareta Vikgren 

(S) med fleras yrkande att nämnden ska föreslå fullmäktige att beslut i ärendet, och

finner härvid att vård- och omsorgsnämnden beslutar att bifalla Karl Henriksson (KD)

med fleras yrkande. Vård- och omsorgsnämnden fattar beslut i ärendet.

Votering begärs och verkställs. 

Votering 
Vård-och omsorgsnämnden godkänner följande voteringsordning: 

Ja för bifall till Karl Henriksson (KD) med fleras förslag.  

Nej för bifall Margareta Vikgren (S) med fleras förslag.
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Sammanträdesdatum Paragraf

Vård- och omsorgsnämnden - extra sammanträde 26 november 2020 § 3 forts.

Diarienummer VON-2020/1232.111 

Vid verkställt upprop röstar följande ledamöter för Ja-propositionen: 

Karl Henriksson (KD), Peter Höög (M), Katharina Wallenborg (M), Karin Adolfsson (C), 

Gabriella Zaring (L) och Charlotte Björkman (HP). 

Följande ledamöter röstar för Nej-propositionen: 

Margareta Vikgren (S), Kjell Arne Kruse (S), Madeleine Thim (S), Niklas Bougt (V), 

Barbro Lind (MP) och Malena Karanovic (SD). 

Voteringen utfaller med sex (6) Ja-röster mot sex (6) Nej-röster. Vid lika röstetal har 

ordföranden utslagsröst. Vård- och omsorgsnämnden har därmed beslutat att avslå 

andra punkten i Margareta Vikgren (S) med fleras förslag. Vård- och 

omsorgsnämnden fattar beslut i ärendet.  

Ordförande Karl Henriksson (KD) ställer därefter propositioner mot varandra, om bifall 

till sitt med fleras yrkande om bifall till förvaltningens förslag till beslut mot bifall till 

Margareta Vikgren (S) med fleras yrkande att nämnden ska avslå ärendet i dess helhet, 

och finner härvid att vård- och omsorgsnämnden beslutar att bifalla Karl Henriksson 

(KD) med fleras yrkande. Vård- och omsorgsnämnden beslutar i enlighet med 

förvaltningens tjänsteutlåtande. 

Votering begärs och verkställs. 

Votering 
Vård-och omsorgsnämnden godkänner följande voteringsordning: 

Ja för bifall till Karl Henriksson (KD) med fleras förslag.  

Nej för bifall Margareta Vikgren (S) med fleras förslag 

Vid verkställt upprop röstar följande ledamöter för Ja-propositionen: 

Karl Henriksson (KD), Peter Höög (M), Katharina Wallenborg (M), Karin Adolfsson (C), 

Gabriella Zaring (L) och Charlotte Björkman (HP). 

Följande ledamöter röstar för Nej-propositionen: 

Margareta Vikgren (S), Kjell Arne Kruse (S), Madeleine Thim (S), Niklas Bougt (V), 

Barbro Lind (MP) och Malena Karanovic (SD). 

Voteringen utfaller med sex (6) Ja-röster mot sex (6) Nej-röster. Vid lika röstetal har 

ordföranden utslagsröst. Vård- och omsorgsnämnden har därmed beslutat att avslå första 

punkten i Margareta Vikgren (S) med fleras förslag. Vård- och omsorgsnämnden beslutar 

att bifalla förvaltningens tjänsteutlåtande. 
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Sammanträdesdatum Paragraf

Vård- och omsorgsnämnden - extra sammanträde 26 november 2020 § 3 forts.

Diarienummer VON-2020/1232.111 

Reservationer 

Margareta Vikgren (S), Kjell Arne Kruse (S), Madeleine Thim (S), Niklas Bougt (V) 
och Barbro Lind (MP) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt eget förslag. 
Gemensam skriftlig reservation inlämnas, se bilaga till detta protokolls § 3

Malena Karanovic (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt eget förslag. 

Skriftlig reservation inlämnas, se bilaga till detta protokolls § 3.  

Suppleantyttrande 

Kjell Bertilsson (S), Margareta Lydén Lövkvist (S) och Emma Rosengren (V) 

anmäler suppleantyttranden och ansluter sig till Margareta Vikgren (S) med fleras 
förslag samt gemensamma reservation, se bilagor till detta protokolls § 3.

Beslutet ska skickas till 

Kommunstyrelsen 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Vård- och omsorgsnämnden - extra sammanträde 26 november 2020 § 4   

    

    

 

 

 

Övriga frågor  
Ingen övrig fråga anmäldes. 

 
 

 



 
 
Huddinge kommun 
Vård och omsorgsnämnden 
2020-11-26 
 

FÖRSLAG 

 
Ärende 3: Förslag att avveckla hemtjänst i egen regi inom ramen för 
lagen om valfrihetssystem (LOV) 
 

Förslag till beslut 

- att Vård – och omsorgsnämnden avslår ärendet i dess helhet. 

I andra hand, om ärendet inte har avslagits 

- att vård- och omsorgsnämnden hemställer till kommunfullmäktige att fatta beslut i ärendet 

Bakgrund 

Vård- och omsorgsnämnden fick den 16 november en kallelse till ett extrainsatt sammanträde som 
skulle äga rum 10 dagar senare, idag den 26 november. I kallelsen framgick det att vård- och 
omsorgsnämndens ordförande Karl Henriksson (KD) på detta extra insatta sammanträde skulle föreslå 
nämnden att avveckla hela den kommunala hemtjänsten i egen regi. Detta var inte den information 
som ledamöterna i nämnden tidigare hade fått. 

Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Miljöpartiet ställer sig inte bakom förslaget till beslut och 
föreslår istället att ärendet ska avslås. Vi menar även att detta är ett ärende av principiell beskaffenhet 
och att det därför bör hanteras av kommunens högsta beslutande organ: kommunfullmäktige.  

Enligt förvaltningsdomstolen får kommunfullmäktige uppdra åt en kommunal nämnd, t.ex. 
kommunstyrelsen, att i fullmäktiges ställe besluta i en viss grupp av ärenden, dock med undantag för 
bl.a. ärenden som är av principiell beskaffenhet eller annars av större vikt för kommunen.1 

Ett förslag om att lägga ned en hel kommunal verksamhet bör anses vara både av principiell 
beskaffenhet och av större vikt för kommunen.  

Huddinges kommunala hemtjänst omsätter ca 70 mnkr om året. Det är en betydande verksamhet i 
kommunen, inte bara för de 750 brukare som använder sig av tjänsten utan också för kommunen som 
helhet. En nedläggning av den kommunala hemtjänsten skulle innebära att nära 160 anställda blir av 
med sin anställning, och då är de som arbetar timmar inte inräknade.  

I Huddinge har dessutom över 750 brukare valt den kommunala hemtjänsten, det motsvarar 58 
procent av den totala andelen brukare i kommunen. 552 brukare har valt utförare i privat regi. En 
majoritet av de äldre i Huddinge kommun har alltså idag valt den kommunala hemtjänsten, vilket är 

                                                 
1 Kommunallagen 5 kap, paragraf 1 



ytterligare ett skäl till varför förslaget att lägga ned den kommunala regin bör anses vara ett beslut av 
större vikt.  

Vi är oroliga över vilken situation vi lämnar våra äldre i genom att fatta ett sådant här beslut. Av de 10 
privata utförarna som finns att välja mellan idag saknar nämligen tre tillstånd från IVO, dessa tre 
utförare ansvarar sammanlagt för ca 400 av de 552 brukarna/kunderna som valt hemtjänst i privat regi 
idag. Skälet till varför inte IVO gett tillstånd till åtminstone två av dessa bolag är för att det i det ena 
fallet saknas insikt avseende de arbetsrättsliga regler som lagen (1982:80) om anställningsskydd LAS 
innebär och att för att det i det andra fallet inte uppfyllt kravet på övrig lämplighet enligt 7 kap 2 § 
tredje stycket i SoL.2  

Att lämna i princip en hel kommuns äldre till en situation som denna är bortom all kritik. Att dessutom 
skynda igenom ett sådant här stort beslut på bara 10 dagar är en oseriös hantering, inte minst med 
tanke på att den moderatledda koalitionen och ordförande för vård- och omsorgsnämnden Karl 
Henriksson (KD) under flera år haft ansvar för- och kunna följt nämndens ekonomi.  

Kommunen har dessutom under flera år skapat stora överskott. Årets överskott är försiktigt bedömt 
till 415 miljoner kr och vård- och omsorgsnämnden prognostiserar i sin tur ett överskott på 10 
miljoner kr. Hemtjänsten i egen regi hade 2018 ett rekordunderskott på 38 miljoner, men 
verksamheten är på väg åt rätt håll och i år är prognosen minus 20 mnkr, det vill säga 18 mnkr 
mindre.  
 
Inför 2021 får vård- och omsorgsnämnden dessutom, liksom de flesta övriga nämnder i kommunen, 
ingen uppräkning för löner och priser, detta trots de historiskt stora satsningarna från regeringen till 
välfärden och inte minst äldreomsorgen som aviserats i år till följd av coronapandemin. Samtidigt 
som verksamheten tvingas spara trots historiska nationella satsningar väljer det moderatledda styret 
även att sänka skatten med 10 öre, vilket motsvarar 27 mnkr.  

Den korta tiden från att förslaget presenterades till idag har tyvärr också gett våra politiska partier, 
kommunens invånare och de fackliga organisationerna dåliga förutsättningar för att både samtala 
och komma överens brett politiskt om en annan lösning. Det har också lämnat ett minimalt utrymme 
för allmänhetens åsikter. Trots detta har i skrivande stund ca 4000 namnunderskrifter lämnats in mot 
förslaget.  

I tjänsteutlåtandet för ärendet nämns Upplands Väsby, Österåker, Danderyd, Täby och Nacka som 
exempel på kommuner som tidigare avvecklat sin kommunala hemtjänst. Av dessa 5 kommuner så 
beslutade 4 av dessa kommuner om detta i Kommunfullmäktige, det var bara i Upplands Väsby som 
man avgjorde ärendet i dåvarande ”Produktionsstyrelsen”. 

 

Så, även om det skulle visa sig att ärendet rent juridiskt skulle kunna behandlas i VON riktar vi skarp 

kritik mot det faktum att ordförande för nämnden innan beslutet tagits vet om att förslaget inte 

stödjs av en majoritet i kommunfullmäktige. Det är enbart på grund av den politiska 

sammansättningen i nämnden samt det faktum att ordförande för nämnden har utslagsröst som gör 

att förslaget kan gå igenom. Detta tillsammans med allt ovanstående och det faktum att ett sådant 

här stort ärende ska behandlas enbart 10 dagar efter utskickad kallelse anser inte vi är i enlighet med 

en god demokratisk process.  

 

 

För Socialdemokraterna                            För Vänsterpartiet                       För Miljöpartiet 

                                                 
2 Målnummer 5424-20, Målnummer: 1400-20 



här stort ärende ska behandlas enbart 10 dagar efter utskickad kallelse anser inte vi är i enlighet med 

en god demokratisk process.  

 

För Socialdemokraterna                       För Vänsterpartiet                       För Miljöpartiet 

 

 

Margareta Vikgren                                 Niklas Bougt                                  Barbro Lind              



 
 
Huddinge kommun 
Vård och omsorgsnämnden 
2020-11-26 
 

 

RESERVATION 

 
Ärende 3: Förslag att avveckla hemtjänst i egen regi inom ramen för 
lagen om valfrihetssystem (LOV) 
 

Vi reserverar oss till förmån för vårt eget förslag.  

Bakgrund 

Vård- och omsorgsnämnden fick den 16 november en kallelse till ett extrainsatt sammanträde 

som skulle äga rum 10 dagar senare, idag den 26 november. I kallelsen framgick det att vård- 

och omsorgsnämndens ordförande Karl Henriksson (KD) på detta extra insatta sammanträde 

skulle föreslå nämnden att avveckla hela den kommunala hemtjänsten i egen regi. Detta var 

inte den information som ledamöterna i nämnden tidigare hade fått. 

Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Miljöpartiet ställer sig inte bakom förslaget till beslut 

och föreslog istället att ärendet skulle avslås. Vi menar även att detta är ett ärende av 

principiell beskaffenhet och att det därför bör hanteras av kommunens högsta beslutande 

organ: kommunfullmäktige.  

Enligt förvaltningsdomstolen får kommunfullmäktige uppdra åt en kommunal nämnd, t.ex. 

kommunstyrelsen, att i fullmäktiges ställe besluta i en viss grupp av ärenden, dock med 

undantag för bl.a. ärenden som är av principiell beskaffenhet eller annars av större vikt för 

kommunen.1 

Ett förslag om att lägga ned en hel kommunal verksamhet bör anses vara både av principiell 

beskaffenhet och av större vikt för kommunen.  

Att ärendet dessutom avgjordes i nämnden genom att ordförande var tvungen att använda 

sig av sin utslagsröst gjorde det också tydligt att förslaget inte har stöd av en majoritet i 

kommunfullmäktige.  

Huddinges kommunala hemtjänst omsätter ca 70 mnkr om året. Det är en betydande 

verksamhet i kommunen, inte bara för de 750 brukare som använder sig av tjänsten utan 

                                                 
1 Kommunallagen 5 kap, paragraf 1 



också för kommunen som helhet. En nedläggning av den kommunala hemtjänsten skulle 

innebära att nära 160 anställda blir av med sin anställning, och då är de som arbetar timmar 

inte inräknade.  

I Huddinge har dessutom över 750 äldre valt den kommunala hemtjänsten, det motsvarar 58 

procent av den totala andelen brukare i kommunen. 552 brukare har valt utförare i privat regi. 

En majoritet av de äldre i Huddinge kommun har alltså idag valt den kommunala hemtjänsten, 

vilket är ytterligare ett skäl till varför förslaget att lägga ned den kommunala regin bör anses 

vara ett beslut av större vikt.  

Vi är oroliga över vilken situation vi lämnar våra äldre i genom att fatta ett sådant här beslut. 

Av de 10 privata utförarna som finns att välja mellan idag saknar nämligen dessutom tre 

tillstånd från IVO, dessa tre utförare ansvarar sammanlagt för ca 400 av de 552 

brukarna/kunderna som valt hemtjänst i privat regi idag. Skälet till varför inte IVO gett tillstånd 

till åtminstone två av dessa bolag är för att det i det ena fallet saknas insikt avseende de 

arbetsrättsliga regler som lagen (1982:80) om anställningsskydd LAS innebär och att för att 

det i det andra fallet inte uppfyllt kravet på övrig lämplighet enligt 7 kap 2 § tredje stycket i 

SoL.2  

Att lämna nästan en hel kommuns äldre till en situation som denna är bortom all kritik. Att 

dessutom skynda igenom ett så här stort beslut på bara 10 dagar är en oseriös hantering, inte 

minst med tanke på att den moderatledda koalitionen och ordförande för vård- och 

omsorgsnämnden Karl Henriksson (KD) under flera år haft ansvar för- och kunna följt 

nämndens ekonomi.  

Kommunen har dessutom under flera år skapat stora överskott. Årets överskott är försiktigt 

bedömt till 415 miljoner kr och vård- och omsorgsnämnden prognostiserar i sin tur ett 

överskott på 10 miljoner kr. Hemtjänsten i egen regi hade 2018 ett rekordunderskott på 38 

miljoner, men verksamheten är på väg åt rätt håll och i år är prognosen minus 20 mnkr, det 

vill säga 18 mnkr mindre.  

 

Inför 2021 får vård- och omsorgsnämnden dessutom, liksom de flesta övriga nämnder i 

kommunen, ingen uppräkning för löner och priser, detta trots de historiskt stora 

satsningarna från regeringen till välfärden och inte minst äldreomsorgen som aviserats i år 

till följd av coronapandemin. Samtidigt som verksamheten tvingas spara trots historiska 

nationella satsningar väljer det moderatledda styret även att sänka skatten med 10 öre, 

vilket motsvarar 27 mnkr.  

Den korta tiden från att förslaget presenterades till beslutet fastslogs har tyvärr också gett 

våra politiska partier, kommunens invånare och de fackliga organisationerna dåliga 

förutsättningar för att både samtala och komma överens brett politiskt om en annan lösning. 

                                                 
2 Målnummer 5424-20, Målnummer: 1400-20 



Det har också lämnat ett minimalt utrymme för allmänhetens åsikter. Trots detta har ca 

5440 namnunderskrifter lämnats in mot förslaget.  

I tjänsteutlåtandet för ärendet nämns Upplands Väsby, Österåker, Danderyd, Täby och 

Nacka som exempel på kommuner som tidigare avvecklat sin kommunala hemtjänst. Av 

dessa 5 kommuner så fattade 4 av dem beslut i kommunfullmäktige, det var bara i Upplands 

Väsby som man avgjorde ärendet i dåvarande ”Produktionsstyrelsen”. 

 

Så, även om det skulle visa sig att ärendet rent juridiskt skulle kunna behandlas i VON riktar 

vi skarp kritik mot det faktum att ordförande för nämnden innan beslutet tagits vet om att 

förslaget inte stödjs av en majoritet i kommunfullmäktige. Det är enbart på grund av den 

politiska sammansättningen i nämnden samt det faktum att ordförande för nämnden har 

utslagsröst som gör att förslaget kan gå igenom. Detta tillsammans med allt ovanstående 

och det faktum att ett sådant här stort ärende ska behandlas enbart 10 dagar efter utskickad 

kallelse anser inte vi är i enlighet med en god demokratisk process.  

 

För Socialdemokraterna                  För Vänsterpartiet                         För Miljöpartiet  

 

Margareta Vikgren                            Niklas Bougt                                       Barbro Lind  
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3. Förslag att avveckla hemtjänst i egen regi inom ramen för lagen om 
valfrihetssystem (LOV) 

Sverigedemokraterna instämmer inte i förslaget till beslut om att avveckla den kommunala 
hemtjänsten.  

Förvaltningen har gjort en gedigen utredning av hemtjänstens funktion och kostnader, och föreslår 
att hemtjänsten i egen regi läggs ner. Det motiveras med att man inte lyckats få budgeten i balans. 

Det nämns i utredningsmaterialet att enhetscheferna inte har använt sig av, eller förstått hur 
budgetstyrning fungerar. Man nämner även att man inte klarat av schemaläggningen. Istället för att 
ersätta den ledningsfunktion som inte fungerar, föreslås en total avveckling av verksamheten. Detta 
trots att budgetunderskottet har minskat under de senaste åren, och man bedömer att budgeten bör 
vara i balans till år 2021. 

Sverigedemokraterna efterfrågar en jämförelse mellan den egna verksamheten och de privata 
utförarna. Denna låter sig inte göras då kommunen inte har insyn i de privata utförarnas bokföring. Vi 
vet dock att hemtjänst i egen regi har 751 kunder och den i privat regi 552 kunder. Hemtjänst i egen 
regi har redovisat 13 939 timmar för september månad, den privata 12 472 timmar för samma 
månad. Detta ger ett genomsnitt för egen regi på 18,6 timmar per månad, och för privat regi 22,6 
timmar per månad och brukare. Vari denna skillnad består, om den utgörs av längre besök eller fler 
besök per brukare går dessvärre inte att fastställa. 

De två största privata utförarna har fått avslag på sin ansökan om att bedriva hemtjänst i Huddinge 
kommun. Dessa två företag har tillsammans 345 kunder som måste välja en ny utförare med nya 
människor som kommer till deras hem. Vi befarar att den här sortens situationer kommer behöva 
hanteras oftare om Huddingeborna mister det kommunala hemtjänstalternativet. 

Vid den granskning som låter sig göras via olika sajter, exempelvis ”Allabolag”, kan vi konstatera att 
några bolag har plockat ut en ansenlig utdelning, vilket förutsätter en vinst. Andra bolag har bildat en 
koncern, och ett dotterbolag, med samma två personer i ledningen både för koncernen och 
dotterbolaget. Detta tillåter ytterligare möjligheter att förflytta pengar mellan bolag och koncernen.  

Vidare måste vi ifrågasätta vilka villkor de anställda har hos de privata utförarna. Har de 
avtalsmässiga löner? Är de anställda på instegsbidrag? Har de utbildning och får fortbildning? Är de 
fast anställda eller går på timmar? Dessa parametrar kan vi i dagsläget inte veta. Emellertid kan vi 
konstatera att villkoren för att driva hemtjänst skiljer sig mycket åt mellan kommunal och privat 
verksamhet, men att dessa inte kan jämföras i detalj på grund av sekretess. Bevarandet av den 
kommunala hemtjänsten blir därför även en fråga om de anställdas villkor. 

Det finns fler okända faktorer som vi inte kan få klarhet i. Hemtjänstverksamheten har stora likheter 
med andra sektorer, exempelvis skolan. Därför finns det risk att hemtjänsten bedrivs med liknande 
brister, där stora summor överförs till personer i ledningen för företagen. 
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I somras fastställde Region Stockholm krav på kommunerna angående covid-19-pandemin. Kraven 
riktar sig mot hemtjänsten och är följande:  

 Snabb inställelsetid för hemtjänst. 

 Säkerställ samarbete och samverkan med hemsjukvård.  

 Utökad kapacitet för hemtjänst och omvårdnadsinsatser.  

 Omprioritering av hemtjänstinsatser. 

 Utökad kapacitet för svårt sjuka personer i hemmet, även för palliativa patienter. 

Sverigedemokraterna anser att en avsaknad av kommunal hemtjänst, försvårar om inte omöjliggör 
uppfyllandet av dessa krav. 

Då frågan är av mycket stor principiell betydelse, anser vi även att den måste avgöras i 
kommunfullmäktige. Vi vill uppmärksamma at denna linje finner stöd i kap 5 §1 i kommunallagen, 
där står det: ”Fullmäktige beslutar i ärenden av principiell beskaffenhet eller annars av större vikt för 
kommunen eller regionen…” 

Det finns, i det här fallet, ingen anledning till att den kommunala verksamheten inte skulle kunna 
bedrivas med en bättre ekonomi och bättre service än den privata. Om inte kommunen klarar att 
schemalägga samt hålla en budget, vilket rimligen borde vara lättare än för den privata 
motsvarigheten på grund av avsaknad av vinstintresset, bör ledningen för verksamheten bytas ut. 

Att lägga ner det mest populära hemtjänstalternativet skulle minska valfriheten och verkligen gå 
emot Huddinge kommuns övergripande vision om att vara en av länets tre populäraste kommuner. 
Istället för att sluta vara en del av utbudet, förordar Sverigedemokraterna att kommunen ska lära sig 
av den privata verksamheten och bli bättre. Vi värderar kontinuitet, goda anställningsförhållanden 
och valfrihet för Huddingeborna. 

Med anledning av ovanstående reserverar vi oss mot Vård- och omsorgsnämndens beslut. 

 

 

 

 

 

Malena Karanovic    Ann Clewett 
Sverigedemokraterna    Sverigedemokraterna 



 

 

Ärende 3: Förslag till att avveckla hemtjänsten i egen regi  inom ramen för lagen om valfrihet (LOV) 

 

 

        Jag vill till punkten  1 

- Att vård-och omsorgsnämnden hemställer till kommunfullmäktige att fatta beslut i ärendet 

       Som suppleant ha till protokollet att jag stöder S, V och Mps yrkande och protokollsanteckning. 

    Punkten 2 

- att vård –och omsorgsnämnden avslår ärendet i  dess helhet 

Suppleantyttrande: 

Vill framföra att jag vill avslå föreslagna beslut gällande hemtjänsten  i egen regi. 

Skälen är många, det finns väldigt mycket brister i underlaget vilket bland annat redovisas  i  

riskanalysen, som förvaltningen gjort. Men det allra viktigaste är alla protester från brukare, 

anhöriga, personal, fackliga organisationer,  pensionärsråd och funktionshinder råd med sina 

underorganisationer. 

 

 

Kjell Bertilsson 

Ersättare (S) i vård-och omsorgsnämnden 

2020-11-26 

 

 

 

 

 

-  



Till Huddinge Kommun 

Vård- och omsorgsnämnden 

2020-11-26 

 

 

SUPPLEANTYTTRANDE 

Ärende 3: Förslag att avveckla hemtjänst i egen regi inom ramen för lagen om valfrihetssystem LOV. 

 

Angående avslag: 

Ett stort och viktigt beslut ska vara noga genomarbetat och diskuterat. Här gavs ett  genomgripande 

förslag utan förhandsinformation och skulle beslutas knappt två veckor senare. 

 

Angående att frågan borde beslutas i kommunfullmäktige: 

Insyn och transparens är viktigt i en demokrati.  Människor har engagerat sig och trots att ärendet 

har forcerats fram har många  enskilda och föreningar lämnat synpunkter via namnlistor, mail och 

telefonsamtal. Detta är en stor fråga för Huddingeborna! 

 

Slutsats: Ärendet borde ha hemställts till kommunfullmäktige för beslut. 

 

 

Margareta Lydén Lövkvist 

Ersättare för Socialdemokraterna i VON 
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  Suppleantyttrande  
Ärende 3. Förslag att avveckla hemtjänst i egen regi inom ramen för 
lagen om valfrihetssystem (LOV) 
 
Beslutsförslag 1. Förslag att beslutet skall fattas av kommunfullmäktige.  
 
Jag ansluter mig till reservationer av Vänsterpartiet, Miljöpartiet och Socialdemokraterna och vill 
understryka mitt starka missnöje med det fattade beslutet genom ett suppleantyttrande.  
 
”Fullmäktige beslutar i ärenden av principiell beskaffenhet eller annars av större vikt för 
kommunen”. Så lyder kommunallagen 5 kap. 1 §. Att lägga ner en hel verksamhet, det vill säga 
den kommunala hemtjänsten, är att klassa som av principiell vikt. Frågan har därtill fått 
betydande medial uppmärksamhet både på lokal- och riksnivå och ca 5500 personer har skrivit 
under en namninsamling mot förslaget.1 Det kan även konstateras att två statsråd och två 

 
1 Se exempelvis ”Olagligt att lägga ned kommunal hemtjänst”, Dagens Samhälle, 27 november 2020, tillgänglig på 
https://www.dagenssamhalle.se/nyhet/olagligt-att-lagga-ned-kommunal-hemtjanst-
34548?fbclid=IwAR3XDBbl_P7j2RYEvW_6pSXkXMx5dnaqBWppY3UzpMdZgXhFZUDByGPmwi8; 
”Kommunala hemtjänsten i Huddinge läggs ned”, SVT nyheter, 26 november 2020, tillgänglig på 
https://www.svt.se/nyheter/lokalt/stockholm/hemtjansten-i-huddinge-laggs-ned?fbclid=IwAR1WLeiiYD4m_4wAq-
zUaOTIXtDYQZ4EOo9N-VF5dIdmX-nysB25HwAT8J4; ”Privat aktör i Huddinge kommun bedriver hemtjänst – 
utan tillstånd”, Dagens Nyheter, 26 november 2020, tillgänglig på https://www.dn.se/sthlm/hemtjanst-i-huddinge-
kommun-har-anmalts-till-ivo/?fbclid=IwAR2nSv2ntsjPk-
Zk7WTchOvRCF8JgzOnwpnPm1EWDOTu6D1n2cAw9pLkQ1g; ”Beslutet klubbat – kommunala hemtjänsten i 
Huddinge läggs ned”, Sveriges Radio P4, 26 november 2020, tillgänglig på 
https://sverigesradio.se/artikel/7611205?fbclid=IwAR07TpmfXcnomAsInXKKVgfUS-
uuwHrfsalukdk4k4BFq9RMYRsKRZrUfWY; ”Kommunal hemtjänst läggs ned – fast privata aktörer nekas 
tillstånd”, Aftonbladet, 26 november 2020, tillgänglig på https://www.aftonbladet.se/nyheter/a/2dVOdy/kommunal-
hemtjanst-laggs-ner--fast-privata-aktorer-nekas-
tillstand?fbclid=IwAR1seAZICsMFB2fzPtSX0wj1RmI7rEpo2KATTXvtDHik1JG-fqHbKAVVov4; ”Kommunal 
hemtjänst ska försvinna i Huddinge”, Kommunalarbetaren, 27 november 2020, tillgänglig på 
https://ka.se/2020/11/27/kommunal-hemtjanst-ska-forsvinna-i-
huddinge/?utm_source=kommunal&utm_medium=facebook&utm_campaign=beslutat-om-hemtjanst-i-huddinge-
organic&utm_content=link-facebook%3A-radda-huddinges-kommunala-
hemtjanst&fbclid=IwAR1vCBqeywajpqSVscgVzEqS-4_Eo7wopLK093jwQIGNxETE0DrTOSBEnko; ”Kommunal 
hemtjänst kan försvinna i Huddinge”, Kommunalarbetaren, 17 november 2020, tillgänglig på 
https://ka.se/2020/11/17/kommunal-hemtjanst-kan-forsvinna-i-huddinge/; ”Äldre kan stå utan hemtjänst i 
Huddinge”, Sveriges Radio P1, 26 november 2020, tillgänglig på 
https://sverigesradio.se/sida/artikel.aspx?programid=1650&artikel=7607966&fbclid=IwAR32YGgRmlIV6X4vRFBi
sQvLUjPIVjAKonBsvazaNyKerfKgvrPcHDmjqNM; ”Kommunen vill lägga ner hemtjänsten -  är inte tillräckligt 
lönsam”, Aftonbladet, 26 november 2020, tillgänglig på https://www.aftonbladet.se/nyheter/a/mBK92l/kommunen-



partiledare har uttalat sig kritiskt mot det föreslagna nämndbeslutet i frågan.2 Därtill har ett stort 
antal mail skickats till ansvariga politiker från engagerade medborgare som vill behålla den 
kommunala hemtjänsten. Det är således en fråga som präglas av omfattande medial 
uppmärksamhet och starkt folkligt engagemang.  
 
Jag vill även understryka att jag är starkt kritisk mot hela den process som har lett fram till 
beslutet. Vi har vetat att den kommunala hemtjänsten har varit underfinansierad under flera år. 
Istället för att göra de förändringar som krävs för att hemtjänsten ska fundera väl så väljer den 
styrande minoritetskoalitionen att med omotiverat kort varsel, på ett extrainsatt nämndmöte, driva 
igenom ett beslut utan demokratisk grund. Att besluta om en så principiellt viktig och stor fråga i 
en nämnd där ordförande ges utslagsröst i en omröstning med resultatet 6–6 är inte förenligt med 
demokratiska principer. 
 
 
 
Beslutsförslag 2. Förslag att avveckla hemtjänst i egen regi 
 
Jag ansluter mig till reservationer av Vänsterpartiet, Miljöpartiet och Socialdemokraterna och vill 
understryka mitt starka missnöje med det fattade beslutet genom ett suppleantyttrande. 
 
Utöver det som har framkommit i reservationer av Vänsterpartiet, Miljöpartiet och 
Socialdemokraterna vill jag särskilt betona den totala ignorans av personer med 
funktionsnedsättningar och deras intresseorganisationer som präglar processen.  
 
Under nämnden efterlyste jag vid upprepade tillfällen en riskanalys för personer med 
funktionsnedsättningar. Med gällande turordningsregler så kommer hemtjänstens personal 
eventuellt att ersätta personal inom omsorgen. Det betyder att personer med exempelvis 
autismspektrumdiagnos och andra funktionsnedsättningar riskerar få ny personal som resultat av 
beslutet att lägga ner hemtjänsten. Ändå har ingen riskanalys för personer med 
funktionsnedsättningar redovisats. Utifrån den tystnad som följde mina efterlysningar kan 
följande slutsatser dras: 1) det saknas kunskap om beslutets konsekvenser för personer med 

 
vill-lagga-ner-hemtjansten--ar-inte-tillrackligt-lonsam?fbclid=IwAR3rWL-
yXAlQ_H1XDyCVmLm3A7lFmDiEPJvmqMu2jieuwMQGfPSzuAthBMo;”Margareta: ’Jag blir förtvivlad om 
hemtjänsten läggs ner’”, Mitti Huddinge, 24 november 2020, tillgänglig på https://www.mitti.se/nyheter/margareta-
jag-blir-fortvivlad-om-hemtjansten-laggs-
ner/reptkp!7AqPZf@20qXiLelUjJ6MQ/?fbclid=IwAR1DEEgH7Sj6IY8x2kgyufGfPxkyGI9lGTv1VtBd0mC-
kgPOmFdoGlp5hjE; ”Förslaget att lägga ner hemtjänsten får skarp kritik”, Mitti Huddinge, 16 november 2020, 
tillgänglig på https://www.mitti.se/nyheter/forslaget-att-lagga-ner-hemtjansten-far-skarp-
kritik/reptkp!NZ7WPWLYbrVA9IlNPqWmDQ/; ”Kommunal hemtjänst riskerar nedläggning”, Mitti Huddinge, 15 
november 2020, tillgänglig på https://www.mitti.se/nyheter/kommunal-hemtjanst-riskerar-
nedlaggning/repskn!X7bcDYgBobIgytkchNtPpQ/.  
2 Se exempelvis Mikael Damberg på Twitter 28 november 2020; Sara Heelge Vikmång i samtal med Lena 
Hallengren, Facebook 25 november 2020; Nooshi Dadgostar på Twitter 24 november 2020 och på Facebook 25 
november 2020; Farida al-Abani, ”Är det så här vi vill tacka de äldre i Huddinge?”, Feministiskt initiativ, 26 
november 2020, https://feministisktinitiativ.se/roster/ar-det-sa-har-vi-vill-tacka-de-aldre-i-
huddinge/?fbclid=IwAR0wojFpE3jKJL3exbsldsrI90_2lxVPoj6dCNU98cO8_u1vPK4F4BUhcVk. Offentliga 
personer som Theodor Kallifatides och Birger Schlaug har också offentligt uttalat sig mot nedläggningen av den 
kommunala hemtjänsten i Huddinge.  



funktionsnedsättningar och den personal som arbetar inom denna sektor; 2) det saknas intresse 
för personer med funktionsnedsättningar och den personal som arbetar inom denna sektor. Ingen 
av dessa slutsatser är något att vara stolt över. Att inte lyssna på Kommunal, 
intresseorganisationer inom funktionhindersområdet och övriga berörda och att inte göra en 
riskanalys för personer med funktionsnedsättningar är under all kritik.  
 
Emma Rosengren 
 
 
 
 
 




